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Onderwerp: Beantwoording raadsvragen betreffende onderwijshuisvesting 
 
 
 
Geachte leden van de PvdA fractie in de gemeenteraad, 
 
Met uw brief van 19 september 2011 stelde u ons een aantal vragen op het gebied van 
onderwijshuisvesting. Alvorens in te gaan op elke vraag afzonderlijk geven wij eerst de achtergrond 
aan tegen welke onze antwoorden worden gegeven. 
 
Elk jaar kunnen schoolbesturen verzoeken indienen die o.a. gericht zijn op (vervangende) 
nieuwbouw, uitbreiding en ingrijpend onderhoud van een schoolgebouw. Het college behandelt 
deze verzoeken aan de hand van hetgeen de Verordening Voorziening Huisvesting Onderwijs 
(2007) hierover zegt. Daarnaast kijkt het college naar de beschikbare financiële middelen. Voordat 
het college een besluit over deze verzoeken neemt, worden de schoolbesturen uitgenodigd hun 
zienswijze over de voorgenomen besluiten naar voren te brengen. Dit gebeurt in het Op 
Overeenstemming Gericht Overleg, afgekort “OOGO”. 
 
In de raadsvergadering van 18 februari 2010 is door de raad ingestemd met de “Visie en 
kaderstelling integraal accommodatiebeleid” die met een notitie met die naam door het college is 
voorgesteld. Deze notitie volgt op een gedachtewisseling tussen schoolbesturen over een brede 
functie van schoolgebouwen en de rol van schoolbesturen bij integraal accommodatiebeleid. 
Onderhavige visie gaat uit van 3 sporen: 

A. IHP Basisonderwijs 2010-2014; 
B. Multifunctioneel gebruik van accommodaties;  
C. Ontwikkeling voortgezet onderwijs. 

 
In dit sporenbeleid blijft de – beoordeling van aanvragen in het kader van de  - Verordening 
Voorzieningen Huisvesting Onderwijs onverkort van toepassing. De schoolbesturen hebben hun 
huisvestingswensen geïnventariseerd voor de periode 2011-2014; het initiatief voor het indienen 
van concrete voorstellen ligt bij hen. Dit laatste geldt ook voor het VO waar beide scholen een 
eigen ontwikkeling voor ogen hebben en daarnaast mogelijkheden zien voor samenwerking.  
 
Onder andere ten behoeve van het optimaliseren van het gebruik van accommodaties is een 
conceptnotitie Overcapaciteit Schoolgebouwen opgesteld. Over de inhoud ervan – een 
inventarisatie van aanwezige capaciteit en huidig en toekomstig gebruik door scholen en 
welzijnsinstellingen  - heeft met ieder schoolbestuur afzonderlijk een gesprek plaatsgevonden. 
Omdat het college de invulling van de beleidsparagraaf van deze notitie graag in samenspraak met 
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de schoolbesturen tot stand wilde laten komen, werd dit punt geagendeerd voor het OOGO van 1 
september 2011. Nadat er in dit overleg diverse gedachten gewisseld werden, besloten de 
schoolbesturen dit onderwerp eerst in een bredere context met elkaar te willen bespreken.  
 
Puntsgewijs antwoorden wij u als volgt. 
1. V: Er is in de samenwerking met de partners in het veld een accommodatiebeleid opgesteld en 

ook vastgesteld. Hoe verloopt de uitvoering van dit beleid? 
A: Zie hierboven. 

2. V: Wat is de te volgen procedure bij het indienen van nieuwe voorstellen c.q. wijzigen van het 
afgesproken beleid? 
A: Tot nu toe wordt het vastgestelde beleid gevolgd. Alle huisvestingsaanvragen worden  
beoordeeld aan de hand van de verordening voorzieningen huisvesting onderwijs. 

3. V: Worden nieuwe voorstellen “standaard” getoetst aan de gesignaleerde en verwachte 
leegstand in Ridderkerk ter voorkoming van leegstand? 
A: Neen. Bij de Actualisatie Stand van zaken IHP (2008) heeft het gemeentebestuur er in 2007  
voor gekozen het beleid van de voorgaande jaren te continueren om terughoudend om te gaan  
met de mogelijkheid die de verordening biedt om bij een tekort aan capaciteit in de huisvesting  
te verwijzen naar een andere school met leegstand.  

4. V: Kunt u aangeven hoe het college strategisch inspeelt op het voorkomen van leegstand? 
A: Het beleid van het college is er op gericht leegstaande lokalen onder gunstige voorwaarden  
te laten gebruiken door andere maatschappelijke instellingen. Zo wordt bijvoorbeeld geen  
vergoeding van de stichtingskosten gevraagd bij het gebruik van leegstaande lokalen door  
kinderopvangorganisaties. Over het benutten van bestaande leegstand en het voorkomen van  
toekomstige leegstand wenst het college beleid te ontwikkelen gebaseerd op de notitie  
accommodatiebeleid. De conceptnotitie Overcapaciteit Schoolgebouwen vormt een eerste  
aanzet daartoe. 

5. V: Kunt u een overzicht geven van de gemeentelijke kosten die gemaakt zijn bij het realiseren 
van de unilocatie Kerstenschool? 
A: Ja. Door het college is in 2009 op basis van het vastgestelde programma  
huisvestingsvoorzieningen onderwijs 2010 en overeenkomstig de door de raad  
vastgestelde programmabegroting 2010-2013 voor de unielocatie van de Ds. G.H.  
Kerstenschool € 500.000 beschikbaar gesteld. Eerder werd in het kader van Lokaal Maatwerk  
een bedrag van € 128.000 beschikbaar gesteld. Door het bestuur is van het college in totaal  
€ 628.000 ontvangen. 

6. V: Strategisch maatwerk in onderwijshuisvesting is voor Ridderkerk ivm de vergrijzing en de 
bezuinigingen nu nog belangrijker geworden. De gemeente heeft ultimo de taak openbaar 
onderwijs in stand te houden. Farel en Gemini hebben ooit gesproken over een vorm van 
onderwijshuisvesting die opgevat zou kunnen worden als communicerende vaten tav 
benodigde capaciteit. Welke acties heeft het college ondernomen, welke gesprekken bent u 
aangegaan, op dit punt zowel bij primair als voortgezet onderwijs? 
A: Het college heeft geen rol in de afspraken die Gemini en Farelcollege maken. Het  
college komt, conform het hierboven beschreven sporenbeleid, in beeld wanneer  
concrete voorstellen worden gedaan. Ten aanzien van het programma voorzieningen  
huisvesting onderwijs 2012 heeft het Farelcollege een concrete aanvraag ingediend  
gericht op uitbreiding van de hoofdvestiging om daarmee unilocatie te kunnen  
realiseren. Partijen – zowel uit het voortgezet als het primair onderwijs – zijn middels de  
conceptnotitie Overcapaciteit Schoolgebouwen uitgenodigd mee te denken over het  
beleid inzake het voorkomen en benutten van leegstand; zie hierboven. 
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7. V: Toegezegd is dat de notulen van de OOGO ter kennisgeving naar de raad worden 
gezonden. Graag een overzicht van de geplande OOGO vergaderingen. 
A: De notulen van het OOGO zijn de raadsleden 23 september 2011 toegezonden. De  
volgende OOGO-bijeenkomst is nog niet gepland. 

8. V: Op welke termijn kan de raad de OOGO notulen verwachten? 
A: Zie 7. 

 
In de hoop hiermee uw vragen voldoende te hebben beantwoord 
 
Hoogachtend, 
 
Het college van burgemeester en wethouders van Ridderkerk,  
de secretaris,     de burgemeester, 
 

    
 
Mw. M.H.J.C Nienhuis-van Doremaele  Mw. A. Attema 
 


